
 
 

 

‘Vaststelling coalitieakkoord’ 

Provinciale Staten 20 mei 2015 

 

Voorzitter,  

 

We vinden het belangrijk dat iedereen meedoet. Gelijke kansen, werk en bestaanszekerheid voor ie-

dereen. Niet de overheid maar mensen staan centraal. Dit zijn kernwaarden van onze partij. Daarom 

kunnen we ons ook vinden in de titel van dit coalitieakkoord: “Mei elkenien, foar elkenien”. 

 

Het coalitieprogramma ademt deze sfeer uit. De uitgestoken hand van de coalitiepartijen waarderen 

we. Al hebben we een iets andere mening over het proces van de afgelopen weken. Graag zouden we 

verder willen gaan. We willen graag samen in gesprek over nieuwe werkwijzen. Het is nu een jaar 

geleden dat Gerdi Verbeet hier bij de rede van Fryslân een heldere visie op democratieën heeft neer-

gezet en een uitwerking van deze bestuurlijke vernieuwing is een mooie uitdaging voor ons allen.  

 

Voorzitter, 

 

We zien dat er van de veertig in het akkoord beschreven resultaten meer dan de helft nu al bestaand 

beleid is. Niets mis mee. Het geeft ons het geruststellende idee dat eerder ingezet beleid gewaardeerd 

wordt. Dat dit beleid wordt voortgezet en waar mogelijk wordt geïntensiveerd, zoals bijvoorbeeld bij 

de nu wat stagnerende uitrol van glasvezel, juichen wij toe. 

 

Het akkoord straalt verder, naast de terechte oproep om mee te doen, voorzichtigheid en terughou-

dendheid uit. In een aantal gevallen lijkt de klok zelfs te worden teruggedraaid. Ook is lang niet alles 

wat er staat duidelijk.  

 

Een visie, overkoepelende ambitie of zoals wij liever noemen ‘rode draad’ ontbreekt. Op een aantal 

punten is er aarzeling om ambities waar te maken. Terwijl op andere punten zonder enig nadere mo-

tivatie concrete zaken wordt neergelegd. Echt nieuwe ambities zijn er niet.  

 

Als meest sprekend voorbeeld van deze aarzelende houding zijn de opmerkingen om te komen tot 

universitair onderwijs in Fryslân. Dit terwijl er wel zonder onderbouwing of nader onderzoek wordt 

geformuleerd dat er een akkerbouwacademie komt. De cijfers en de positieve bijdrage voor de Friese 

economie van een universiteit, zijn bekend. We snappen deze terughoudende opstelling niet. We ho-

pen niet dat deze aarzelende houding zal leiden tot een jaar vertraging. 

 

Over dit belangrijke thema, de aansluiting van onderwijs en arbeidsmarkt, ook bij het VMBO, staat 

überhaupt weinig in dit akkoord. Ik daag het nieuwe college uit om de bestaande initiatieven en het 

beleid op dit terrein gewoon door te trekken en dit te doen met enige voortvarendheid. Toon ambitie 



 
 

 

en pak door is ons advies. Het is goed voor werk, goed voor het bedrijfsleven en zeker goed voor het 

onderwijs en de toekomst van onze kinderen. 

 

Voorzitter, 

 

Uit de verlaging van de opcenten blijkt dat de automobilist met een grote auto belangrijk is voor het 

nieuwe college. Mensen met een kleine auto en veelal ook een kleinere beurs, zullen hier weinig voor-

deel van zien. Mensen zonder auto al helemaal niets. Voor een normale Golf betekent deze maatregel 

63 euro per jaar en niet de beloofde 300. Wij hadden het geld liever besteed aan het energiezuinig ma-

ken van de sociale huurwoningen. Dan ben je bezig met de toekomst en mensen met een smalle beurs 

hebben direct maandelijks een lagere energierekening. Het is maar waar je de keuze legt. Heeft u be-

rekend hoeveel banen deze verlaging van opcenten oplevert? 

 

Voorzitter, 

 

We vinden het positief dat de aandacht voor het mkb wordt voortgezet en geïntensiveerd. Culturele 

Hoofdstad zal een feest worden van alle inwoners van Fryslân met structurele economische en maat-

schappelijk spin-off. Doorzetten dus. Als CDA-voorman De Rouwe ervoor zorgt dat zijn verkiezings-

belofte wordt ingelost en er in 2018 een Elfstedentocht komt wordt het helemaal een groot feest.  

 

Energiezuinige dorpen en wijken, een prima insteek en sluit aan bij onze ambities. Maar ook al beslo-

ten de Staten anders, windmolens worden niet opgeruimd door dit college. Zo komen er dus niet 

minder maar méér windmolens. Wordt de motie inzake dorpsmolens nu wel of niet uitgevoerd?  

 

Ten aanzien van deelname aan het windpark Fryslân had de tekst van het akkoord wel wat flinker 

mogen zijn. Ook hier moet doorgepakt worden, anders gaat er een ander met de winst aan de haal. En 

lees ik het goed dat in de portefeuilleverdeling al wel rekening wordt gehouden met deelname in dit 

windpark?  

 

Over het onderwerp ‘zorg’ staat weinig in het collegeakkoord. De gevraagde inbreng van ons ging 

niet over het gewenste spreidingsbeleid. Het gaat om een plan om mensen langer en beter zelfstandig 

thuis te kunnen laten wonen en daarvoor voldoende woningen beschikbaar te hebben. Daarnaast gaat 

het ons om werkgelegenheid in deze sector. Dat is heel wat anders dan er nu staat. We bevelen ons 

plan nogmaals aan. 

 

Wordt het mienskipfonds nu uitgekleed om daar het kansenfonds uit te financieren of lezen we dat 

niet goed? Zo lijkt het een sigaar uit eigen doos. 

 

 

 



 
 

 

Voorzitter, 

 

Er staat dat het geld van Wurkje foar Fryslân effectiever wordt ingezet. Hoe moeten wij dit lezen? 

Komen er dan meer banen? Dat is wel nodig. Vandaag zijn we weer opgeschrikt over de reorganisatie 

bij de Belastingdienst. Ik denk dat we met zijn allen ervoor moeten zorgen dat er banen komen en dat 

er banen blijven. 

 

Er wordt een behoorlijk structureel gat geslagen door de verlaging van 20 miljoen opcenten en een 

aantal andere wensen. Graag zien we de wijze waarop het college een en ander denkt te dekken. Ook 

zien we graag een doorrekening van de werkgelegenheidseffecten. We zien zo spoedig mogelijk dat 

uitvoeringsprogramma tegemoet. De Fryske Mienskip heeft er recht op te weten waar u de rekening 

van dit akkoord legt en waar de bezuinigingen terecht komen. 

 

Graag willen we dit jaar ook een Kadernota ontvangen voor 2016. Daarvoor dienen we een motie in. 

 

Voorzitter,  

 

De PvdA kiest voor structuurversterking en banen. De keuze voor meer asfalt en beton is oude eco-

nomie en niet effectief. Investeren in onderwijs, de aansluiting naar de arbeidsmarkt, glasvezel, mkb, 

toerisme en minder verrommeling op het platteland zijn dat wel.  

 

We zijn een veerkrachtige partij en we pakken als PvdA, nu los van de dagelijkse bestuurlijke verant-

woordelijkheid, de draad op. Vanuit onze nieuwe rol zullen we ons aandeel blijven leveren aan een 

mooi en beter Fryslân. Goede voorstellen zullen we steunen en kritiek leveren als dat nodig is. Maar 

altijd met het doel het beter te maken? Wij zullen constructief onze bijdrage leveren.  

 

Voorzitter,  

 

Het coalitieakkoord is het akkoord tussen de vier coalitiepartijen. Het is niet ons akkoord. We willen 

daarom niet voor stemmen, maar het voor kennisgeving aannemen. We dienen hiervoor een amen-

dement in.  

 

We wensen de nieuwe collegeleden wijsheid bij de uitvoering van hun belangrijke taak voor Fryslân.  

We hopen op een constructieve samenwerking wat hopelijk zal leiden tot meer banen en wat meer 

ambitie.  

 

Remco van Maurik 

Fractievoorzitter PvdA 


